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Készült: Kesztölc község Képviselő-testületének közmeghallgatásán 2022. 
november 23-án. 

Ülés helye: Kisiskola 
Az ülés kezdésének időpontja: 17.00 óra 
 

Jelen vannak: Farkas Krisztina polgármester, Radovics Istvánné 

alpolgármester, Kara József, Kochnyák Sándor, Szivek György képviselők, 

Szántó Erika jegyző 

Lakosság részéről 3 fő. 

Farkas Krisztina polgármester: Tisztelettel köszöntöm a megjelent 
képviselőket és vendégeket. Megállapítom, hogy a megválasztott 7 fő 

képviselőből 5 fő jelen van, az ülés határozatképes.  

Napirendi pontok: 

1. Tájékoztató az Önkormányzat 2021 – 2022. évi tevékenységéről  
 

2. Lakossági kérdések, hozzászólások, javaslatok 

A Képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 143/2022. 

(XI.23.) határozata az ülés napirendjének elfogadásáról 

Kesztölc Község Képviselő-testülete az ülés napirendjét elfogadta. 

Felelős: Farkas Krisztina polgármester 

Határidő: Azonnal 

Farkas Krisztina polgármester: Előzőleg 2021 decemberében tartotta a 

képviselőtestület az önkormányzat munkájáról szóló közmeghallgatást. Az 

azóta eltelt időszak eseményeiről tájékoztatom ma önöket röviden 

összefoglalva.  

A meghirdetett napirend szerint a tájékoztató után lesz lehetősége a 

megjelenteknek feltenni kérdéseiket és javaslataikat. Kérem, hogy majd aki 

szót kér az kézfelemeléssel jelezze és mutatkozzon be, hogy a jegyzőkönyvben 

azt rögzíteni tudjuk. 

Az elmúlt három év cseppet sem nevezhető rendhagyónak, hiszen éppen hogy 

csak elkezdte munkáját az új testület, máris egy eddig sosem tapasztalt új 

helyzetben találta magát a koronavírus járvány következtében. A bezárások és 

lezárások az élet minden területén megnehezítették mindenki életét. Az idei 

évben még alig zökkentünk vissza a normálisnak nevezhető kerékvágásba, 

máris új kihívásokkal kellett szembenéznünk. A háborús helyzet 
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következtében enenergiaválságba került az ország így a mi önkormányzatunk 

is. Jelentős fejfájást okoz a testületnek az intézményeink működtetése és 

fenntartása.  

A szükséges intézkedések életbeléptek, és minden intézményünk a törvényben 

meghatározott hőfokot biztosítja az ott dolgozóknak és az óvodás 

gyermekeknek. Bízunk benne, hogy legalább részleges állami kompenzációt 

kapunk majd a 10-szeresére emelkedett gázárra, és a háromszorosára 

emelkedett villamosenergia árra. Az Önkormányzati intézmények szintjén, ha 

az elmúlt évek átlagfogyasztásait vesszük figyelembe az eddig kifizetett kb 5 

milliós ftos gáz költség 32,5 millió forintra változna. A villamosenergia 

7 715 000,. Ft-ról 10 123 000,- Ft-ra változik. Az utóbbi emelkedés „csak” 

azért ennyi előreláthatólag, mert intézményeink zömében 2024. december 31-

ig vannak érvényben lévő szerződéseink, amik ugyan a háromszorosára emelt 

áron, de még mindig kedvezőbb áron biztosítják a villamosenergiát mint 

amennyiért most lehetne hozzájutni 1 kw áramhoz. Hogy utána menyiért 

fogjuk kapni az még a jövő rejtélye. Az önkormányzat rendelkezik tartalék 

tőkével, és biztosítani tudja az intézményeinek a fenntartástá, de ha az 

államtól nem kapunk hathatós segítséget akkor a megtakarításaink nem 

lesznek elegek a további évek rezsiköltségeinek a kifizetésére. 

A rendkívüli körülmények ellenére a testület folytatja a munkát, és minden 

lehetőséget megragad a továbbiakban is a pályázatokon való indulásra. A 

Magyar Falu Program keretében 3 alkalommal sikeres pályázatot nyújtottunk 

be az elmúlt 3 évben. Az idei évben sajnos 6 pályázatunkból egyik sem kapott 

támogatást, de örömünkre szolgál, hogy a Kincses József Általános Iskola 

tornaterme ugyanezen időszak pályázatból 25 millió forintos támogatásban 

részesült, és meg is valósult szeptemberre a tornaterem felújítása, ünnepélyes 

keretek között a gyermekek birtokba vehették azt.  

A Petrik József tájház mögötti épület megvásárlásra és bontására közel 5 

millió,- ftot kaptunk. Az idei évben elbontott épület helyén szeretnénk egy 

tájházat építeni amint pályázati lehetőség adódik rá. Itt végre méltó helyet 

kaphatna a nemzetiségi önkormányzat akik legfőbb őrzői nemzetiségi 

értékeinknek, és nem utolsó sorban közösségi helyszínként is működni tudna 

itt a falu központjában a tervezett létesítmény.  

A Községi Klub épületének felújítására és energetikai korszerűsítésére közel 

25 millió forintos támogatásban részesültünk. Terveink között szerepelt új 

nyílászárók beépítése, a vizesblokkok felújítása, tetőszigetetelés beépítése és a 

fűtési rendszer korszerűsítése is. Az építőanyagok árának robbanásszerű 

elszabadulása miatt azonban újra kell gondolnunk a felújítást, és a műszaki 

tartalom módosítását kell kérnünk a Kincstártól, hiszen hiába kértünk 

árajánlatokat, azok jóval meghaladták az anyagi lehetőségeinket és a 

rendelkezésre álló pályázati forrást. Ezt a felújítást 2024 márciusáig kell majd 

megvalósítanunk. 
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A tavalyi évben ígéretet tettünk egy zöldhulladék lerakó telep kijelölésére, 

aminek a helyét megtaláltuk az úgynevezett Hungaroring melletti 

önkormányzati területen. A kialakítása megtörtént a jövő tavasztól a kesztölci 

lakóhellyel rendelkezők vehetik majd igénybe. Ennek eddigi költsége 2 560 

000,- Ft. A nyitavatartásáról hirdetményben értesítjük majd a lakosságot. Itt 

még a táblák elkészíttetése és egy kamera kihelyezése van folyamatban, hogy 

megelőzzük az illegális kommunális és egyéb hulladékok lerakását. Itt fogjuk 

tudni munkába állítani a 2020-ban a MFP pályázatán elnyert ágaprító gépet, 

amit már át is vetünk, ennek értéke 12 346 000,- Ft volt. 

A Művelődési ház melletti mélyút csapadékvíz elvezetésére 34 490 000,- Ft-ot 

nyertünk a Terület- és Települési Operatív Program keretében, melynek 

kivitelezése  befejeződött. A csapadékvíz elvezetésének fejlesztése folytatódik a 

Bánk Bán utca Csévi utca közötti 735 méteres szakasszal, amire 50 000 000,- 

Ftos támogatást kaptunk. Itt a kivitelezési munkálatok az időközben lejárt 

vízjogi engedély meghosszabítása miatt csúsznak.    

Ugyancsak TOP-os pályázat a Dorog-Kesztölc kerékpárút fejlesztésére kiírt és 

elnyert pályázat, de mint azt önök már jól tudják a tervezett M100-as autóút 

megépülése ezt sajnos lehetetlenné tette. Amint ez nyilvánvaló vált felvettük a 

Megyei Önkormányzattal és az irányító hatósággal a kapcsolatot, hogy 

lehetőséget kapjunk más turisztikai jellegű létesítményre felhasználni a 

megítélt 60 millió forintot. Tárgyalásaink eredménye képpen úgy tűnt, hogy 

lehetőségünk lesz egy turisztikai fogadóközpont megvalósítására az Erzsébet 

parkban, de a hatóságok végleges döntésére még mindíg várunk. A helyszínre 

azért esett a választásunk, mert itt halad el a kék túra és más egyéb tematikus 

túrák útvonala, amik egyre nagyobb népszerűségnek örvendenek, és a túra 

útvonal ezen szakaszán nincs frissítő és pihenő pont. Természetesen a 

létesítményt a lakosság és az önkormányzat a saját rendezvényeinek a 

megtartására is használni tudja majd a megvalósulás után.  

A veszélyes és kiöregedett nyárfák kivágása ezért is történt meg ezen a 

területen, de elsősorban azért, hogy elkerüljük a személyi sérüléseket és a 

vagyoni károkat. Láthatjuk, hogy a közút kezelésében lévő alsó bekötőúton 

mekkora ágak törnek le egy-egy nagyobb szél alkalmával, ahol eddig csak 

vagyoni kárt okoztak, szerencsére személyi sérülés nem történt. 

Turisztikai jellegű fejlesztésünk volt 2021-ben a Klastrompusztai nagyréten a 

murvás parkoló kialakítása, valamint a veszélyes fák kivágása, és gallyazása. 

A képviselők és az önkéntesek takarították el a gallyazás után a levágott 

faágakat.  A Piliscsabai Szakiskola diákjainak önkéntes munkájával 

megújulhattak a padok és asztalok, az önkormányzat biztosította a 

felújításhoz szükséges anyagokat. 

 A Dunamente és Térsége Turizmus Egyesület határon átnyúló Interreges 

pályázatának köszönhetően egy szaletli, egy tűzrakóhely és egy kilátó került 

elhelyezésre a téren, biztosítva ezzel az ide látogatók kulturált szabadidő 

eltöltését. A testület támogatása mellett az Ister-Granum EGTC is pályázati 
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lehetőséget kihasználva kerékpáros pihenőt alakított ki a tér szélén, melyet az 

idén már használatba vehettek az arra kirándulók.  

A sacra velo kerékpár út pályázata keretében a Pálos romok alatti parkolóban 

ugyancsak kerékpáros pihenő került kialakításra asztallal, padokkal, 

kerékpár támasszal és hulladéktárolóval, melyet az idei évben az 

önkormányzat megkap kezelésbe 5 éves fenntartási kötelezettség mellett. 

Klastrompusztát azonban a 2020-as évben nem kímélte a  hirtelen lezúduló 

nagy mennyiségű csapadék és a Kígyó és Gertrúd utcában elmosta az utat, 

valamint a Klastrompusztára vezető út útpadkáját bizonyos szakaszokon. A 

kárelhárításra vis maior pályázatot adtunk be, melyre a Belügyminisztérium 

13 597 000,- Ft helyreállítási költséget állapított meg. A helyreállítás a 

terveknek megfelelően az idei évben megtörtént az ottani ingatlantulajdonosok 

megelégedésére.  

Szintén vis maior károsodás érte ugyanekkor az Ady Endre utca elején lévő 

partfalat, aminek a helyreállítására 17 722 000 ftos támogatást kaptunk a 

helyreállítási munkálatok az idei évben itt is megtörténtek, biztosítva ezzel a 

fölötte lévő utat és közműveket a további károsodástól.   

Az Esztergomi utca 10/A ingatlan mögött partfalomlást jelentettünk be a 

Belügyminisztérium felé. Itt kettő ismeretlen eredetű pincét is találtak a 

kutatófúrások alkalmával, a helyreállítás itt is megtörtént. Erre 7 432 000,-

ftot, valamint 3 321 000,- Ft póttámogatást ítéltek meg. A vis maior 

károsodásokhoz az önkormányzat minden estben 10%-os önrész biztosított a 

saját költségvetéséből. 

A Nemzeti Művelődési Intézet kulturális pályázatán 2 x 1 000 000 ft-ot 

kaptunk, melyet a covid miatt elmaradt rendezvények bevételkiesésének 

kompenzálására, rezsiköltségre, valamint a községi klub berendezésének 

cseréjére (asztalok, székek), és a tavalyi adventi vasárnapokon fellépők 

tiszteletdíjára fordítottunk.  

Önkormányzati beruházásként valósult meg a Nyár utca folytatásában új 

építési telkek kialakítása. Az idei évben befejeződött a közművesítés és az út 

zúzott kővel lett burkolva. Saját forrásból idén közel 5 millió forintot 

fordítottunk erre. A január 1-től életbe lépett HÉSZ-nek köszönhetően az utca 

másik oldalán is megkezdhettük az ingatlanok művelési ág alól való kivonását 

és belterületbe csatolását, ez utóbbi van jelenleg folyamatban a földhivatalnál. 

Ez után következhet majd az építési telkek kijelölése, majd értékesítése. 

Nagy örömünkre szolgál, hogy a  TOP plusz pályázaton az Óvodánk  

felújítására 300 millió forintos támogatást nyertünk el. Büszkén mondhatjuk, 

hogy ekkora összegű pályázati összeg egyben még soha nem érkezett 

községünkbe. Nagy szükség is volt már rá, hiszen az óvoda épülete erősen 

felújításra szorul - a tetőhéjazat több helyen beázik, korszerűtlen a fűtési 

rendszer és a nyílászárók, az épületen nincs hőszigetelés  és van 2 

gyermekmosdó ami már megérett a felújításra. Az intézményvezetővel és a 
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dolgozókkal történt többszöri egyeztetés után a tervek elkészültek, az 

engedélyeztetés folyamatban van. Célunk, hogy mind használhatóság 

szempontjából mind energetikailag egy korszerű akadálymentes intézménnyé 

váljon, ahol örömmel töltik el a gyermekek az óvodás éveiket.  

És most hagy ejtsek néhány szót a kulturális életünkről:  

A nemzetiségi Önkormányzattal közösen szervezzük a legtöbb 

rendezvényünket, a célunk közös: a szlovák hagyományok őrzése és 

fenntartása, átadása a fiatalabb generációknak. Nekik köszönhetően újult 

meg a Plébánia alatti kőkereszt, és falumúzeum felújítása is őket dícséri. 

Köszönjük áldozatos munkájukat. 

2018-tól folyamatosan működött a Doroggal, Csolnokkal, Piliscsévvel közös 

helyi identitás és kohézió erősítése című pályázat melynek keretében zajlott 

már évek óta az adventi ablakvadászat is. A nagy sikerre való tekintettel az 

idei évben azonban az önkormányzat már saját forrásból biztosítja a részt 

vevők megajándékozását.  

Sikeresen fejeztük be a tevékenységünket ebben a pályázatban. Minden 

résztvevő számára sok élményt új ismereteket adott ez a lehetőség. Éveken 

keresztül betekintést kaptunk egymás múltjába és jelenébe. Mi a Kesztölci 

szlovák esküvő történéseit mutattuk be májusban. Az esemény komoly 

előkészületet és szervezőmunkát igényelt, de az összefogásnak köszönhetően 

nagy sikert hozott. Ezért is hatalmas köszönet jár minden szervezőnek, 

szereplőnek, résztvevőnek és mindenkinek aki a rendezvény sikeréhez 

hozzájárult. Az eseményről kisfilm is készült, melyet a Nemzetiségi 

Önkormányzat október 15-i nemzetiségi délutánján meg is tekinthettek az 

érdeklődők.  

Radovics Istvánnénak és Vöröskői Istvánnak köszönthetően idén új 

kiadvánnyal bővült a falu múltjáról szóló alkotások köre „Kesztölc a 

munkásnyilvántartás tükrében” címen. A bányászat évszázadokon keresztül 

meghatározta a falu életét, ebből kapunk pár évtizednyi betekintést ebbe a 

korszakba. A kiadvány a Hagyományőrző Bányászok körének a gondozásában 

jelent meg. Nekik köszönhetjük a bányász ünnepeink szervezését és méltó 

megünneplését is. Ezt a kiadványt az augusztus 20-i ünnepségünkön 

mutatták be a szerzők. 

Júniusban jó hangulatú családi napot tartottunk a focipályán, baráti 

társaságok futballmérkőzésen mérték össze tudásukat, főzőverseny, 

ugrálóvár, ügyességi játékok és színes zenei program várta a résztvevőket. 

Köszönjük az óvónéniknek és a tanárnéniknek a kreatív foglalkozás és az 

arcfestésben való részvételét. 

A falu közösségi életét meghatározta a korábbi járványos időszak feloldása. 

Öröm számunkra, hogy lényegesen nagyobb aktivitás jellemezte a 

kesztölcieket a különböző rendezvényeken. Jelentős tényező a civil szervezetek 
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működése, a civil összefogás ereje. Sikeres volt a Borklub által támogatott 

Szüreti napunk és őket dicséri az Orbán szobor felújítása is.  

Igen fontos a helyi Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogató tevékenysége is.  

A Pávakör állandó szereplője műsorainknak, rendezvényeinknek, és  a 

Nyugdíjas Klub is aktívan foglalkoztatja saját korosztályát. 

Mindenkinek aki bármilyen módon időt energiát nem sajnálva részt vett 

rendezvényeinken sok köszönet jár. 

Az elmúlt évekhez hasonlóan az idei évben is az idősek napja alkalmából a 

községünkben élő 75 éven felüli lakóinkat ajándékcsomaggal köszöntöttük a 

képviselőtestület és a nemzetiségi önkormányzat tagjaival, amit az érintettek 

örömmel fogadtak. A jövő évben azonban ha már a helyzet is megengedi 

szeretnénk visszatérni a régi hagyományhoz és személyesen köszönteni az 

időseinket és közösen ünnepelni a művelődési házban, hiszen ez egy olyan 

alkalom amikor találkozhatnak, beszélgethetnek rég nem látott ismerőseikkel, 

kortársaikkal. 

Népszerűek a műemlékeink. A kirándulások időszakában, tekintélyes számú 

látogató érkezett idén is, akiket a Tájházba, a Kisiskola Rendezvényházba, 

Pálos romokhoz, illetve a templomba szoktunk elvinni. Több alkalommal 

készült ismeretterjesztő céllal bemutatkozó jellegű kisfilm, illetve rádióban 

elhangzott riport a falunkról. 

Az idei évben is megrendezésre kerülnek december 4-től az adventi 

vasárnapok a községi klub udvarában, ahol kézműves foglakozások várják a 

gyerekeket, forraltbor, tea, kézműves termékek a felnőtteket. Jöjjenek el 

ünnepeljünk idén is együtt. 

És végezetül egy friss információt szeretnék megosztani önökkel, A 

közútkezelő tájékoztatott bennünket, hogy előreláthatólag jövő tavasszal új 

burkolatot kap az alsó bekötőút majdnem teljes szakasza. A felújítás a Tsz 

major előtti hídtól az Esztergomi utcáig terjedő útszakaszra terjed majd ki. 

A képviselő-testület továbbra is folyamatosan azon dolgozik a lehetőségeihez 

mérten, hogy az itt élők komfortját növelje, és ezáltal is magukénak érezzék a 

falut lakosaink. 

Köszönöm szépen a figyelmüket, röviden ennyit szerettem volna elmondani 

tevékenységünkről. 

Várjuk a kérdéseket, javaslatokat, észrevételeket. Kérdés, észrevétel nem 

hangzott el. 
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A közmeghallgatáson más nem hangzott el, Farkas Krisztina a 

közmeghallgatást bezárta. 
 

 
 
Farkas Krisztina      Szántó Erika 

polgármester      jegyző 


